
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XXX Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 29 kwietnia 2010 r. 
 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- pracownicy obsługujący sesję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów poprosił zebranych o powstanie i uczczenie 
minutą ciszy ofiar katastrofy pod Smoleńskiem. 
 
Następnie Pani Arleta Brochocka-Śliwiak w imieniu męża oraz swoim podziękowała 
Radnym Gminy Radziejów oraz sołtysom za życzenia, kwiaty, a także bardzo udany 
prezent z okazji ślubu. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXX Sesji Rady Gminy, powitał wszystkich 
obecnych, po czym przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
2. Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 

Odnowy Miejscowości Czołowo”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

3. Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy Miejscowości Płowce”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

4. Projekt uchwały w sprawie „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Radziejowskiego na realizację zadań bieżących powiatu”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

5. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie „udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów 

za 2009 rok”: 
a) odczytanie przez Wójta Gminy opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 



 2 

b) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej, 
c) odczytanie przez Przewodniczącego Rady Gminy opinii z Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, 
d) dyskusja, 
e) przedstawienie projektu uchwały, 
f) podjęcie uchwały. 

 
7. Dyskusja. 
8. Składanie wniosków i interpelacji. 
9. Zakończenie obrad sesji. 

 

 
Ad. 1 a, b, c)  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na 
stan 15 radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do 
podejmowania uchwał, a następnie przedstawił porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Kazimierz Wiśniewski 14 głosami, 
przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Ad. 2 a i b) Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Czołowo” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała jest zmieniona tylko 
w niewielkim stopniu w stosunku do uchwały pierwotnej, ale ze względu na wymogi 
instytucji przyznającej dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej zmiana jest 
konieczna. Dopisano do części V Planu Odnowy Miejscowości Czołowo w rubryce 
„przeznaczenie” zapis: „Teren, na którym będzie realizowana inwestycja znajduje się 
na obszarze o szczególnym znaczeniu dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców, 
sprzyjających nawiązywaniu kontaktów społecznych, ze względu na ich położenie 
oraz cechy funkcjonalno-przestrzenne”, pozostałe zapisy uchwały pozostają bez 
zmian. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 3) Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu 
Odnowy Miejscowości Płowce” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów 
informując zebranych, że zmiana dotyczy identycznego zapisu jak przy uchwale 
poprzedniej. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 4) Projekt uchwały w sprawie „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Radziejowskiego na realizację zadań bieżących powiatu” odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy Radziejów informując zebranych, że projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony na Komisjach Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do powyższej uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 5)  Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie” odczytał Zastępca Rady Gminy 
Radziejów Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 6 a, b, c, d, e, f) Sekretarz Gminy Arleta Brochocka-Śliwiak odczytała Uchwałę 
Nr 8/2010 Składu Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Bydgoszczy z dnia 17 marca 2010 roku, w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Radziejów sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2009 
rok. RIO w Bydgoszczy zaopiniowało pozytywnie przedłożone przez Wójta Gminy 
Radziejów sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009 rok (uchwała wraz z 
uzasadnieniem stanowi załącznik do protokółu). 
 
Następnie wniosek Komisji rewizyjnej odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Jan Odważny. Komisja analizując realizację wykonania budżetu nie stwierdziła 
niezgodności postępowania Wójta z ustaleniami i upoważnieniami Rady Gminy. 
Oceniła pozytywnie wykonanie budżetu i wnosiła o udzielenie absolutorium dla Wójta 
(wniosek Komisji stanowi załącznik do protokółu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów odczytał Uchwałę Nr 104/2010 Składu 
Orzekającego Nr 9 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 16 
kwietnia 2010 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy za 2009 rok. Regionalna Izba w Bydgoszczy stwierdziła, że wniosek Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Radziejów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Radziejów za 2009 rok jest zasadny i zgodny z prawem (uchwała wraz z 
uzasadnieniem stanowi załącznik do protokółu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję na powyższy temat. 
 
Radni Gminy Radziejów oraz pozostali uczestnicy obrad Sesji nie wnosili uwag do 
realizacji budżetu gminy za 2009 rok. 
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Projekt uchwały w sprawie „udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Radziejów za 
2009 rok” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Zastępca Wójta Gminy Radziejów Dionizy Wojciechowski z upoważnienia i w imieniu 
Pana Wójta Jerzego Zmierczaka podziękował Radzie Gminy za jednogłośne 
udzielenie absolutorium, za wspieranie jego działań w 2009 roku, za osiągnięcie tak 
dobrych wyników ekonomicznych. Przekazał również podziękowania sołtysom za 
wyrozumiałość, czasami ustępstwa w żądaniach, których realizacja jest ograniczona 
możliwościami finansowymi budżetu gminy. Podziękował, także Pani Skarbnik Irenie 
Szynkowskiej, Pani Sekretarz Arlecie Brochockiej-Śliwiak, która go wspiera bardzo 
aktywnie szczególnie w działalności administracyjnej załatwiając szereg spraw oraz 
wszystkim pracownikom Gminy za realizację zadań. 
 
Ad. 7, 8)  Pani Sekretarz poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbyło się 
nieoczekiwane spotkanie z Panem Radosławem Marcinkiewiczem z firmy Neolica 
Sp. z o.o., który ostatecznie odstąpił od konieczności przygotowywania Planów 
Miejscowych Zagospodarowania Przestrzennego na terenie wyznaczonym pod 
budowę elektrowni wiatrowych. Przygotowanie Planów Miejscowych 
Zagospodarowania Przestrzennego byłoby procesem długotrwałym i wiązałby się z 
dodatkowymi kosztami. Istnieje możliwość budowania siłowni wiatrowych na mocy 
decyzji o warunkach zabudowy, nie jest konieczna decyzja lokalizacyjna celu 
publicznego. Rozmowa była przeprowadzona w obecności Radcy Prawnego. 
Zaznaczyła, że namawiała Pana, Marcinkiewicza aby rozmowy prowadził nie 
z Urzędem, gdzie będą załatwiane pewne procedury administracyjne, tylko 
rozmawiał z zainteresowanymi osobami, z którymi były wcześniej podpisane umowy 
na posadowienie wiatraków, gdyż prawdopodobnie nie wszystkie wcześniej 
uzgodnione lokalizacje są aktualne. Pani Sekretarz nie chciałaby, aby doszło do 
sytuacji, że mieszkańcy będą przychodzili z pretensjami do Urzędu, który ze zmianą 
lokalizacji wiatraków nie ma nic wspólnego. 
Jeżeli Pan Marcinkiewicz dotrzyma obietnicy to w najbliższym czasie powinni pojawić 
się przedstawiciele Firmy Neolica i prowadzić rozmowy z zainteresowanymi osobami. 
Pan Marcinkiewicz prosił o pismo, dotyczące tego, że Rada nie planuje w przyszłości 
na terenach pod inwestycje wiatrowe Planu Zagospodarowania Przestrzennego, a 
procedury posadowienia elektrowni wiatrowych będą na podstawie decyzji 
lokalizacyjnych. Być może wystarczy upoważnienie przez Radę Gminy 
Przewodniczącego Rady do podpisania takiego pisma. Jest to dla nich też pewna 
forma zabezpieczenia w planowanej inwestycji. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz uważa, że takie zobowiązanie może podpisać 
Przewodniczący Rady i będzie ono obowiązywać do końca obecnej kadencji Rady. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski uważa, że jeżeli Pan Przewodniczący Rady przyjmie 
na siebie taką odpowiedzialność to może takie zobowiązanie podpisać. 
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Pani Sekretarz – jest to sprawa z ostatniej chwili i nie do końca wiadomo czy nie 
musi być to w formie uchwały, czy też zwykłego pisma, chociaż firma Neolica nie 
wymaga w tej sprawie wywoływania uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jeżeli podpisze takie pismo to musi 
dokładnie przed podpisaniem sprawdzić procedury z tym związane. Zaznaczył, że 
ustępstwa przez Firmę Neolica dotyczące tworzenia Planów Zagospodarowania 
Przestrzennego są skutkiem konkretnego stanowiska Rady Gminy, Sołtysów jak 
również Pani Sekretarz. 
 
Sołtys Opatowic Mirosław Kołodziejczyk – zapytał, co ustaliły Komisje po oględzinach 
świetlicy w Opatowicach, jak ma wyglądać naprawa tej świetlicy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisje wnioskowały do Zastępcy 
Wójta, aby obecnie został zabezpieczony teren, po czym niezwłocznie zostanie 
wysłana osoba kompetentna z uprawnieniami budowlanymi, która określi, jakie prace 
winny być wykonane aby strop świetlicy nie zawalił się. 
 
Zastępca Wójta poinformował, że została sprawdzona dokumentacja, na podstawie 
której stwierdzono, że projektantem świetlicy był Pan Waldemar Kudłak i 
najprawdopodobniej w dniu jutrzejszym wraz z Panem Waldemarem Kudłakiem oraz 
Andrzejem Woźniakiem przyjedzie do świetlicy, aby ocenić jakie prace muszą być 
wykonane aby naprawić uszkodzenia stropu. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał, czy przedstawiciele Gminy zostali zaproszeni 
przez Powiat Radziejowski na uroczyste wkopanie kamienia węgielnego pod budowę 
basenu. 
 
Pani Sekretarz poinformowała, że został zaproszony Wójt Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że są głosy, które podziela, że powinien 
też być zaproszony Przedstawiciel Rady Gminy na tę uroczystość, tym bardziej, że w 
przyszłości utrzymanie basenu będzie częściowo problem Rady Gminy. Uznał, że 
można to potraktować jako pewien nietakt ze strony Powiatu. 
 
Sołtys Czołówka Józef Ignasiak zapytał o remont drogi gminnej od Radziejowa do 
Czołówka, gdzie są powybijane takie duże dziury, że nie można przejechać. Zapytał, 
czy Komisje objeżdżając drogi byli również na tej drodze. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz (Przewodniczący Komisji Rolnictwa oraz spraw 
socjalnych) poinformował, że Komisje zaznaczyły, aby naprawić tę drogę grysem 
asfaltowym. 
 
Radny Ireneusz Głowacki odczytał zapis w uwagach z załącznika do protokółu 
z posiedzenia wyjazdowego Komisji o treści: „naprawa nawierzchni asfaltowej 
grysem”. 
 
Radny Jan Odważny powiedział, że ma podobny problem na drodze gminnej 
w Płowcach, gdzie powstały duże wyrwy w drodze i chciałby, aby było to naprawiane 
asfaltem na zimno. Wprawdzie inspektor nadzoru nad drogami Pan Adam Koźmiński 
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uważa, że lepiej sprawdza się naprawa asfaltem na gorąco, to jednak to, co było 
wcześniej naprawiane zimnym asfaltem dość dobrze się sprawdza i można to zrobić 
znacznie szybciej. 
 
Wytworzyła się wspólna dyskusja, która z metod naprawy dróg jest lepsza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zobowiązał Zastępcę Wójta do ponownej rozmowy 
z inspektorem nadzoru drogowego i określenia, która z tych metod powinna być 
zastosowana. Stwierdził, że obie metody nie są zbyt skuteczne, a są dość 
kosztowne. 
 
 
Ad. 9)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XXX 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś       Kazimierz Wiśniewski 


